
با کسب يک طلا و چهار نقره در لهستان به دست آمد
عنوان سومي بازي هاي جهاني براي کاراته ايران

تيم ملي کاراته ايران عنوان سومي بازي هاي جهاني را کسب کرد. کاروان 
پنج نفره کاراته کشورمان در اين دوره از بازي ها که در لهستان برگزار 
ش��د، يک مدال طلا و چهار مدال نقره ارزشمند را به گردن آويختند تا 
براي اولين بار به سکوي جهاني دس��ت يابند. در حالي که در سه دوره 
گذشته تنها دو برنز به نام ايران ثبت شده بود. ذبيح الله پورشيب )طلا( و 
علي اصغر آسيابري، سجاد گنج زاده، امير مهدي زاده و حميده عباسعلي 
)نقره( با پنج مدال خوشرنگ طلس��م مدال آوري کاراته کشورمان در 
بازي هاي جهاني را شکستند. در رده بندي نهايي تيم هاي ژاپن و فرانسه 

عناوين قهرماني و نايب قهرماني را از آن خود کردند. 
  طلايي به شيريني عسل 

شهرام هروي اميدوار است روند صعودي کاراته ايران در المپيک 2020 
نيز تداوم داش��ته باشد. س��رمربي تيم ملي کاراته در گفت وگو با ايسنا 
غلبه بر بهترين کاراته کاران جهان در ورلد گيمز لهستان را نشانه رشد 
چشمگير ملي پوشان کشورمان عنوان کرد: »برترين هاي کاراته دنيا در 
ورلد گيمز حضور داشتند و تيم کوميته مردان با کسب عنوان قهرماني 
نشان داد يک سر و گردن از کاراته دنيا بالاتر است و اين موفقيت نويد 
کسب بهترين مدال ها در المپيک را مي دهد. هر پنج نماينده کاراته ايران 
در ورلد گيمز فوق العاده و عالي بودند، ملي پوشان از سال گذشته بدون 
استراحت در کوران مس��ابقات و تورنمنت هاي مختلف بودند و حضور 
پرفروغي نيز در ورلد گيمز داشتند. حق ملي پوشان کسب هر پنج مدال 
طلا بود. هيچ موفقيتي به دست نخواهد آمد مگر اينکه همدلي وجود 
داشته باشد. خداوند کمک کند تا از اين مسير خارج نشويم و بتوانيم روند 
موفقيت خود را ادامه دهيم. راه طولاني و سختي تا دستيابي به مدال هاي 
المپيک در پيش داريم، کس��ب مدال المپيک دور از دسترس نيست و 
امي��دوارم وزارت ورزش و کميته ملي المپيک حمايت هاي بيش��تري 
نسبت به کاراته داشته باشند تا با کسب مدال هاي خوشرنگ در المپيک، 

دين خود را به ورزش ادا کنيم.«
  امان از داوري

کاپيتان تيم ملي کاراته پيروزي بر آراگاي ژاپني را افتخاري بزرگ خواند و 
از داوري بازي ها انتقاد کرد. ذبيح الله پورشيب تنها کاراته کار طلايي ايران 
در بازي هاي جهاني در گفت وگو با تسنيم به قهرماني اش در اين رقابت ها 
اشاره کرد: »خوشحالم در اين مسابقات مدال طلا گرفتم و در کنار آن تيم 
کاراته ايران نتايج خوبي کسب کرد. حق ديگر بازيکن تيم ملي نيز کسب 
مدال طلا بود و واقعاً عالي کار کردند، اما بدشانس��ي و مشکلات داوري 
باعث شد رنگ مدال طلاي آنها به نقره تبديل شود. آراگا بازيکن حرفه اي، 
باهوش و کاملاً حرفه اي است، اما تمام فکر و تلاش من برتري مقابل او بود. 
بارها ديدارهاي ما مساوي شده بود که در اين شرايط داوران به او رأي داده 
بودند و اختلاف ما هميشه يک امتياز بود. با اينکه اين بار نيز يک امتياز 

عقب افتادم، اما توانستم دو امتياز کسب کنم و برنده مسابقه باشم.«
   المپيک کوچک

حميده عباسعلي بازي هاي جهاني را المپيک کوچک ناميد. تنها بانوي 
کاراته ايران در لهستان عنوان نايب قهرماني را کسب کرد و تلاش مي کند 
تا در المپيک توکيو هم روي سکو برود: »کاراته با توجه به اينکه هر چهار 
سال يک بار برگزار مي ش��ود از اهميت بالايي برخوردار است. هر کسي 
نمي تواند در اين مس��ابقات ش��رکت کند. اين بازي ها المپيک کوچک 
و زودرس کاراته بود که خوش��بختانه عملکرد بازيکن��ان ايراني خيلي 
خوب بود. در ديدار فينال نيز به مصاف حريف ژاپني رفتم که يک جدال 
هميشگي بين ما بود. هفته گذشته و در مسابقات قهرماني آسيا با نتيجه 
شش بر دو و با استفاده از تکنيک مقابل او پيروز شده بودم، اما اينجا با رأي 
داوران مسابقه را واگذار کردم. در اين مسابقه هيچ امتيازي ردوبدل نشد، 
اما داوران به نفع او رأي دادند در حالي که شرايط مي توانست به گونه اي 
ديگر رقم بخورد. به هر حال مسابقه است و برخي مواقع نيز داوران حريف 
را ياري مي کنند. به هر حال آرزوي ما با توجه به المپيکي شدن کاراته اين 
است که ابتدا سهميه المپيک را کسب کنيم و سپس در اين رويداد حضور 
داشته باش��يم. تمام تلاش خود را براي ادامه اين روند انجام مي دهيم تا 
حتي بهتر شويم. اين مسابقات نيز به ما کمک کرد چگونه با حريفانمان کار 
کنيم. با شرايط و توانايي که ما داريم، مي توانيم خيلي بهتر ظاهر شويم.«

 کاراته مي تواند ضلع پنجم 
رشته هاي المپيکي موفق ورزش ايران باشد

با عملک��رد بس��يار خ��وب کارات��ه ايران 
در مس��ابقات اخير و المپيکي ش��دن اين 
رش��ته حالا ديگر وظيفه مسئولان فراتر از 
فدراسيون کاراته است تا ديد بهتري به اين 
بچه ها داشته باشند تا کاراته ايران به عنوان 
ضلع پنجم رشته هاي المپيکي موفق شود 
ورزش ايران را در المپيک 2020 به مدال 
برساند. بچه هاي ايران در اين چند سال در 
مسابقات قهرماني جهان، قهرماني آسيا و 
تورنمنت هاي مختلف با وجود همه محدوديت هاي مالي و قول هايي که 
برآورده نشد باز هم کار خود را به بهترين نحو احسن انجام دادند. کاراته پس 
از سال ها پيگيري به المپيک رسيده  و اگر در کاراته قوانين مطلقي مانند 
رشته هاي رکوردي بود شايد زودتر از اين مي توانستيم به المپيک برسيم. 
بايد در کميته فني فدراسيون جهاني کاراته تلاش کنيم تا حداقل نقش 
داوران در تعيين سرنوشت مسابقات کمرنگ شود. در اين مسابقات به دليل 
حضور نماينده کميته ملي المپيک از ژاپن نگاه داوران به رقباي ژاپني  به 
نسبت بازيکنان ايران، مهربان تر باشد. فاصله بين طلا و نقره کم است، اما 
تلاش زيادي را مي خواهد. پورشيب با شکست آراگا در اين مسابقات کاري 
کرد کارستان. پورشيب تابوي عدم شکست ناپذيري آراگا را از بين برد و در 
جايي که بايد به مدال طلا مي رس��يد با کمک خدا به آن رسيد. آسيابري 
بزرگان کاراته جهان را تحقير کرد و مهدي زاده نيز خوب بود. بايد همه دست 
به دست هم بدهيم و فکري به حال بچه هاي کاراته ايران کنيم. عناوين اين 
بچه ها با هيچ دوره اي قابل مقايسه نيست، اما امکانات ملي نيز که به آنها 
اختصاص يافته است نيز بسيار کم است. اميدواريم براي مدال هاي بازي هاي 
جهاني پاداش ويژه اي در نظر گرفته شود. فدراسيون بدهي و مشکلات مالي 
دارد، اما ملي پوشان نيز اکثراً متأهل هستند و بايد مشکلات آنها نيز حل 
شود. کاراته اين قابليت را دارد در بازي هاي آسيايي جاکارتا مانند دوحه 
يک چهارم مرغوبيت مدال ها را به خود اختصاص بدهد. بايد نقاط ضعف از 
بين برود و نقاط قوت تقويت شود. بازيکنان ما هنوز اين توانايي را دارند که 
بهتر از اين ظاهر شوند و فقط نياز به حمايت هاي تشويقي در آنها وجود دارد. 
از سوي ديگر اينکه شهرام هروي، سرمربي تيم ملي به سه اصل اعتقاد دارد 
که يکي از آنها اين است که به اندازه اي که تلاش مي کند نتيجه مي گيرد. در 
کنار آن به خدا توکل مي کند و از نقطه نظرات ديگران هم استفاده مي کند.

کشتي مختص چند ستاره خاص نيست
مسابقات انتخابي براي تعيين ملي پوشان 
کش��تي آزاد و فرنگ��ي براي ش��رکت در 
مس��ابقات قهرماني جه��ان در پاريس در 
شرايطي برگزار شد که رسول خادم، رئيس 
فدراسيون کشتي معتقد است تصميم اعزام 
يک تيم جوان به جهاني پاريس در صورت 
ناکامي مي تواند هزينه هايي براي فدراسيون داشته باشد، اما فدراسيون 
نگاهش به المپيک 2020 است: »فرصت حضور در مسابقات جهاني را 
براي جوانان و باتجربه ها، حتي استعدادهاي ناشناخته اي که توانسته 
بودند، عنوان برتر را در وزن خودشان در مسابقات مورد نظر فرآيند براي 
حضور در انتخابي تيم ملي کسب کنند، فراهم کرديم. نمي خواهيم 
کشتي فقط در اختيار چند ستاره خاص قرار گيرد. اين فرصت، فرصتي 

است که بايد عواقب احتمالي آن را هم پذيرفت.«

 تمرکززدايي ازميزباني هاي بين المللي 
با نگاه ملي

ايران اسلامي با داش��تن ذخاير فراوان، امکانات متناسب و بهره گيري 
از چهار فصل خدادادي مي  تواند در ه��ر زمينه اي به عالي ترين مدارج 
پيشرفت نايل آيد، ولي متأس��فانه تمرکز بيش از حد و خارج از عرف 
امکانات و تسهيلات در پايتخت باعث شده تا چشم مسئولان به راحتي 

روي استعدادها و ذخاير موجود در استان هاي ديگر بسته شود.
مقوله ورزش نيز از اين مسئله مس��تثني نيست. سال هاست که تهران 
به عنوان اولين و آخرين ميزب��ان رويدادهاي مهم داخلي و بين المللي 
شناخته مي شود. اين مسئله در س��ال هايي که رژيم منحوس پهلوي 
اهميتي به شهرستان ها نمي داد و تسهيلاتي براي آنها فراهم نمي کرد، 
قابل توجيه بود. پس از پيروزي انقلاب ش��کوهمند اسلامي و به سبب 
درگير شدن کش��ور در جنگي ناخواس��ته و لزوم دفاع مقدس از آب و 
خاك ايران اسلامي نيز اين امر قابل چشم پوشي بود، اما اکنون نزديک 
به س��ه دهه است که کش��ور روند س��ازندگي را در پيش گرفته، امروز 
شهرستان هاي بزرگ ايران مانند تبريز، مشهد، اصفهان، شيراز و اهواز از 
زيرساخت ها و امکاناتي بهره مند هستند که مي توانند ميزباني شايسته 
براي رقابت هاي بزرگ بين المللي باشند، اما متأسفانه ورزش کشور باز 
هم اسير تمرکز روي پايتخت اس��ت، بدون اينکه متوجه باشد که چه 

بهره اي مي تواند از حضور در شهرستان ها ببرد.
مي توان از اقليم متنوع ايران به بهترين ش��کل ممکن اس��تفاده کرد. 
امروز فدراسيون هايي چون کشتي و واليبال اين کار را انجام مي دهند. 
برپايي رقابت هاي کشتي جام جهاني در کرمانشاه و رقابت هاي واليبال 
آس��يايي در اردبيل نمونه اين اتفاقات خوب است. اين اتفاقات خوب 
مي تواند در رشته هاي ديگر نيز رخ دهد، حتي رشته اي چون فوتبال، 
استفاده از ظرفيت شهرهايي که نامشان برده شد علاوه بر ايجاد فرصت 
مناسب براي غافلگير کردن حريفان س��نتي که به بازي در ورزشگاه 
آزادي عادت کرده اند، مي تواند استقبال بيشتر و بهتر علاقه مندان به 
تيم ملي از بازي هاي خانگي را نيز فراهم کند و اين حقيقتي است که در 
تمام اين سال ها متأسفانه مسئولان ورزش کشور از آن غفلت کرده اند. 
حالا اما سفرهاي وزير ورزش به اس��تان هاي سيستان و بلوچستان و 
آذربايجان نويد اين تمرکززدايي از ورزش را مي دهد. س��لطاني فر که 
در اين سفرها معاونان و رؤساي فدراس��يون ها را با خود همراه کرده، 
امروز به خوبي از رشته هاي ورزش در شهرستان ها و استان هاي مستعد 
ايران باخبر است، بنابراين مي توان اين انتظار را داشت که با ادامه اين 
سفرها و برنامه ريزي درست براي فدراسيون ها و مجاب کردن آنها به 
استفاده از ظرفيت هاي استاني شرايطي را فراهم آورد که ورزش کشور 

از متمرکز شدن در تهران نجات پيدا کند.
بديهي است که شرکت توسعه و تجهيز در رسيدن به اين هدف بزرگ 
و ملي نقش به سزايي را ايفا مي کند. اينکه به امکانات امروز موجود در 
شهرستان ها بسنده نشود، اينکه نوسازي و بهسازي اماکن و تجهيزات 
ورزشي شهرس��تان ها و استان ها در دس��تور کار قرار گيرد و در نهايت 
اينکه با اعتماد به توانمندي هاي آنها در ميزباني رقابت هاي بين المللي از 
ظرفيت آنها استفاده شود، گام هايي است که بايد برداشته شود. گام هايي 
که وزارت ورزش در ابتداي پيمودن آنهاست و با عملگرايي به وعده هايي 

که داده مي شود، مي تواند به اين هدف بزرگ دست پيدا کند.

فصل جديد ليگ برتر فوتبال پرهيجان و پرگل 
آغاز شد و  چهار بازي روز اول هفته اول فصل جديد 
آنقدر جذاب و ديدني از آب درآمد که در آغاز ليگ 
هفدهم همه چيز نويد يک فصل داغ را مي دهد!

مدافع عنوان قهرماني با پيروزي آغاز کرد تا برانکو و 
شاگردانش از همين هفته اول به اميد تکرار قهرماني 
آستين هايش��ان را بالا زده باشند. پرسپوليس در 
روزي که با چند تغيير نس��بت به فصل پيش به 
ميدان رفت و با بازيکناني مانند شجاع خليل زاد و 
شايان مصلح و گائودين منشا که اين دو در دقايق 
آخر به بازي آمدند، مقابل فولاد نمايشگر يک بازي 
روان و برتر بود. پرس��پوليس به قرمزهاي اهوازي 
کمترين فرصت را براي خودنمايي داد تا عليرضا 
بيرانوند روز کم دردسري را سپري کند و براي اينکه 
بدنش سرد نش��ود، هرچند دقيقه يک بار نرمش 
کند! علي عليپور و شجاع خليل زاده، مدافع تازه وارد 

قرمزها زننده دو گل پرسپوليس برابر فولاد بودند. 
البته گلزني براي عليپور زياد هم خوش يمن نبود و 
او در نيمه دوم با کارت زرد دوم  از بازي اخراج شد تا 
خوشحالي اولين گلش در ليگ هفدهم با دريافت 
کارت قرمز کمتر شود. برانکو اما سرخوش از اولين 
سه امتياز ليگ در اولين بازي وعده داد که تيمش 
بهتر هم خواهد شد: »هدفمان اين است که هجومي 
بازي کنيم تا يک فوتبال زيبا ارائه دهيم. کارمان 
ساده نخواهد بود، خودتان ديديد در کنار دو گلي که 
زديم چند فرصت ديگر هم داشتيم، اين بازي اول 

بود، انتظار داريم که شرايط مان بهتر شود.«
 هرچند نخس��تين پيروزي پرس��پوليس مقابل 
فولادي بود که برخلاف فصل هاي گذش��ته براي 
ليگ هفدهم بودجه بالايي ب��راي جذب بازيکن 
نداش��ت و تيمي را راهي ليگ کرده که اقتصادي 
بسته شده است، طوري که پورموسوي، سرمربي 

فولاد اعتراف کرد که خيلي از بازيکنان فولاد براي 
اولين بار بود که ورزش��گاه آزادي را مي ديدند! در 
چنين شرايطي با اين شروع، پورموسوي کار سختي 
براي تکرار موفقيت هايش با استقلال خوزستان، 

اين بار روي نيمکت فولاد پيش رو دارد. 
   مورد عجيب نفت

نفت تهران بدون ش��ک يکي از تيم هاي عجيب و 
غريب ليگ هفدهم است، تيمي که تنها چند ساعت 
مانده به بازي اول در ليگ، قرارداد بازيکنانش را در 
هيئت فوتبال ثبت مي کند و به قول محمد نصرتي 
ترکيب اين تيم در فاصله هتل تا ورزش��گاه شش 
بار عوض مي شود! در چنين شرايطي شايد خيلي 
عجيب باشد نفتي که حتي بازيکنانش لباس گرمکن 
يکدست هم ندارند، بيايد و فصل جديد را با پيروزي 
آغاز کند، اما اين اتفاق افتاد و نفت تهران در ورزشگاه 
تختي مسابقه اي را که از سپيدرود رشت عقب افتاده 

بود، با نتيجه دو بر يک به نفع خودش به پايان رساند 
تا به رغم حاشيه هاي رنگ و وارنگ، شاگردان حميد 
درخش��ان که نماينده ايران در فص��ل آينده ليگ 
قهرمانان آسيا نيز هستند، ليگ را غيرمنتظره آغاز 
کنند. البته در آن س��وي ميدان گيلاني ها که پس 
از س��ال ها، نماينده اي در ليگ دارند با س��پيدرود 
شروع نااميدکننده اي داشتند، البته نظرمحمدي 
به هواداران رشتي اطمينان داد که تيمشان در ليگ 
هفدهم براي سقوط نکردن نخواهد جنگيد، چراکه 
آنها رؤياهاي بزرگ تري در ليگ دارند، هرچند با دو 

اشتباه، ليگ هفدهم را با شکست آغاز کردند. 
   بازگشت ويسي با برد همراه شد

بازگشت عبدالله ويسي به استقلال خوزستان حداقل 
براي اين تيم در گام اول خوش يمن بود. ويسي که 
پس از قهرماني شگفت انگيزش با آبي هاي خوزستان 
در ليگ پانزدهم، فصل گذش��ته به س��پاهان رفته 
بود، در ليگ هفدهم دوباره به اهواز برگشته است. 
شاگردان ويسي در اولين گام موفق بودند تا اين مربي 
جوان به جبران خاطره نه چندان خوشي که فصل 
گذشته در اصفهان همراه با سپاهان از خودش به جا 
گذاشت، اميدوار باشد. اس��تقلال خوزستاني ها در 
هفته اول ليگ تراکتورسازي را يک بر صفر شکست 
داد تا تقابل دو مربي جوان ليگ به سود ويسي تمام 
شود. در حالي گل محمدي با تراکتورسازي با شکست 
آغاز کرد که اين تيم با توجه به محروميت تبريزي ها از 
نقل و انتقالات نتوانست در تابستان بازيکن جديدي 
به خدمت بگيرد و اين مربي پس از اولين باخت گفت 
که اميدوار است با بازيکنان جوانش در ادامه ليگ با 

تراکتور روند بهتري داشته باشد. 
  تساوي زير جنجال تغيير ورزشگاه

تنها مسابقه روز اول ليگ که برنده نداشت، مسابقه 
افتتاحيه ليگ بود، مصاف سياه جامگان و ذوب آهن، 
مسابقه اي که هرچند سهم دو تيم يک امتياز بود،  اما 
در عوض پرگل از آب درآمد و تماشاگران اندکي که به 
ورزشگاه ثامن رفته بودند،  چهار گل ديدند تا شاگردان 
اکبر ميثاقيان و امير قلعه نويي  به تس��اوي رضايت 
دهند. البته قلعه نويي در پايان اين ب��ازي از اينکه 
ورزشگاه محل مسابقه دائماً تغيير کرده و پس از مطرح 
شدن نام ورزشگاه بجنورد و ورزشگاه امام رضا)ع( در 
نهايت در ثامن اين مسابقه برگزار شده، گلايه کرد و 
کنايه زد: »آنقدر زمين را تغيير دادند که خودمان هم 
گيج شديم و فکر مي کرديم بايد لب مرز بازي کنيم. 
 ياد زمين خاکي مي افتيم،  اينها خوب نيس��ت.«

همچنين هفته اول ليگ، ش��ب گذش��ته با انجام 
بازي هاي فولاد- پارس جنوبي جم،  سپاهان- سايپا، 
پيکان- پدي��ده،  صنعت نفت آبادان  و اس��تقلال 

به پايان رسيد.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ميلياردي مي گيرند و براي خيريه بازي مي کنند!
گلايه بازيکنان پرس��پوليس از مشکلات 
مالي تمام��ي ن��دارد و پ��س از پيروزي 
شاگردان برانکو در اولين بازي ليگ هفدهم، 
بازيکنان اين تيم از فرصت استفاده و نسبت 
به رقم قراردادهاي ميلياردي شان اعتراض 
کردند. مانند محسن مسلمان که با وجود 
دريافت هاي ميلي��اردي ، از رقم قراردادش گلايه مي کن��د. او   در 
صحبتي عجيب گفته آنها  با اين پولي که مي گيرند، انگار براي خيريه 
بازي مي کنند: »قراردادم در دو سال گذشته به ترتيب ۹00 و ۹۵0 
ميليون تومان بوده که با آپشن در حدود 1/۵ ميليارد مي شود، اما 
استقلال يک ميليارد و ۷00 براي رضايتنامه شجاعيان و يک ميليارد 
و ۵00 هم به خود او مي پردازد. چطور حقوق ما را نمي دهند؟ فقط 

مي توانم بگويم که ما براي خيريه بازي مي کنيم!«

از دست بازيکنانم عصباني  هستم
اولين شکست تيم اميد واليبال ايران در 
مسابقات قهرماني آسيا در حالي ثبت شد 
که خوان سيچلو معتقد است شاگردانش 
به کم تجربگي و اشتباهات شان باخته اند. 
تيم اميد ايران که به جاي تيم بزرگسالان 
به اين رقابت ها رفته بودند، در مرحله دوم 
قهرماني واليبال آسيا پس از پيروزي مقابل چين تايپه، پنج شنبه در 
سه ست متوالي به چين باختند تا اولين شکست ايران در اين رقابت ها 
ثبت شود. اميدها در حالي امروز با استراليا روبه رو مي شوند که سيچلو 
پس از شکست مقابل چين گفت: »آن چيزي که من را آزار مي دهد، 
اين است که چرا تا اين حد تحت فشار قرار گرفتيم و از بازي کردن 
لذت نمي برديم. همان طور که گفته بودم اگر همه بازيکنان حداکثر 

توان خود را نگذارند، عصباني مي شوم، امروز هم عصباني شدم.« 

مسعود رهنما

 کارشناس کاراته

ايران قهرمان جام اطلس شد
تيم ملي بسکتبال ايران قهرمان رقابت هاي اطلس چين شد. ملي پوشان 
ايران در آخرين ديدار خود در اين مسابقات به مصاف قطر رفتند و موفق 
شدند اين تيم را با حساب 80 بر 63 شکس��ت دهند. مهران حاتمي، 
سرمربي تيم ملي بعد از کسب عنوان قهرماني اين رقابت ها گفت: »دو 
تورنمنت بسيار خوب را پشت سر گذاشتيم و بچه ها به آمادگي نسبي 
رسيدند. ضعف هايمان را در اين بازي ها پيدا کرديم و بايد در روزهاي 

آينده و براي حضور قدرتمند در کاپ آسيا آنها را برطرف کنيم.«
------------------------------------------------------------

سقوط يك پله اي واليبال در رنکينگ جهاني
تيم ملي واليبال ايران در جديدترين رده بندي فدراسيون جهاني يک پله 
سقوط کرد. ايران در اين رده بندي در جايگاه هشتم ايستاد. در جدول 
فدراسيون جهاني برزيل با 31۵ امتياز، بهترين تيم جهان است و تيم هاي 
امريکا و لهستان به ترتيب در جايگاه دوم و س��وم قرار گرفتند. ايتاليا، 

روسيه، کانادا و آرژانتين هم در رده هاي چهارم تا هفتم ايستادند.
------------------------------------------------------------

عبدولي ملي پوش شد
س��عيد عبدولي با پيروزي در رقابت هاي انتخابي وزن ۷۵ کيلوگرم به 
عنوان کش��تي گير ملي پوش اين وزن در رقابت ه��اي جهاني پاريس 
انتخاب شد. عبدولي با برتري مقابل پش��تام و عفيفي به ديدار نهايي 
اين وزن راه يافت. او در اين مرحله بايد به مصاف پيام بويري مي رفت، 
اما بويري از حضور در فينال انصراف داد ت��ا عبدولي به عنوان برترين 

کشتي گير اين وزن ملي پوش شود.
------------------------------------------------------------

حمايت شوم کاپ جهاني را به ايران مي آورم
رضا عليپور، س��ريع ترين مرد عمودي اي��ران و دارن��ده مدال طلاي 
بازي هاي سنگ نوردي جهان با گلايه از مسئولان ورزش کشور به سبب 
عدم توجه به ورزش هاي غيرالمپيکي گفت: »اگر وزارت ورزش و کميته 
ملي المپيک اهميت دهند، مي توانم با کس��ب رتبه نخست رنکينگ 
جهاني کاپ پرافتخارترين سنگ نورد جهان را براي کشورم به ارمغان 
بياورم. ما به تنهايي و با هزينه هاي شخصي راهي مسابقات مي شويم و 
حمايتي از ما نمي شود. من با پيشنهادهاي زيادي از سوي کشورهاي 
ديگر روبه رو هس��تم،  اما قبول نمي کنم، ولي وقتي به ايران مي آيم با 

بي مهري روبه رو مي شوم که اين منصفانه  نيست.«

شيوا نوروزي

فريدون حسن

شروع فصل جديد فوتبال با بازي هاي پرگل و جذاب

ليگ برتر فوتبال با توپ پر آغاز شد

نظم و ترتيب کرش از اردو تا خورد و خوراك
کارلوس کرش را با نظم و ترتيب و اهميت فوق العاده به آن مي شناسيم، 
مردي که مي گويند اخيراً براي دير س��وار شدن بازيکنان به اتوبوس هم 
جريمه تعيين کرده، جريمه هايي که بايد توس��ط بازيکنان به شجاعي 
تحويل داده شود و بعد از جمع شدن به صرف امور خيرخواهانه برسد، اما 
سرمربي منظم تيم ملي در خورد و خوراك نيز به شدت تابع نظم است و 
حتماً به خوراکي هاي مورد علاقه خود در طول روز دست پيدا مي کند، مثلًا 
اينکه گفته مي شود اگر يک روز سيب نخورد شب نمي شود يا اينکه نوشيدن 
دوغ در هنگام غذا را با هيچ چيز ديگر عوض نمي کند. در خصوص اين عادت 

او هم گفته مي شود کرش بو مي کشد و انبار دوغ را پيدا مي کند.

سعيد احمديان
   گزارش

علاقه مفرط س��تاره پرتغالي به عدد ۷ باعث شده تا اين بازيکن به 
فکر داشتن هفت فرزند باشد. کريستيانو رونالدو علاوه بر بازي هاي 
درخشانش در رئال مادريد به خانواده اش نيز اهميت زيادي مي دهد 
و اين مسئله را در رفتار خارج از زمين اين ستاره فوتبال دنيا مي توان 
به خوبي مشاهده کرد . مهاجم کهکش��اني ها فعلًا سه فرزند دارد؛ 
کريستيانو جونيور و دوقلوهايش )ايوا و متئو(. از سوي ديگر اينکه 

گفته مي شود رونالدو در چند ماه آينده صاحب چهارمين فرزند خود 
خواهد شد. با اين حال کريس مدت هاست که از زاويه اي ديگر به 
عدد محبوبش نگاه مي کند: »کريستيانو جونيور خيلي خوشحال 
است. او با بچه ها کنار آمده و مي گويد که خواهر و برادرهاي بيشتري 
مي خواهد. او مي خواهد هفت خواهر و برادر باشند، درست مثل عدد 

جادويي من. فکر مي کنم اين خوب است.«

رونالدو: مي خواهم 7 فرزند داشته باشم

روني بدون بازوبند کاپيتان است
رونالد کومان، س��رمربي اورتون تأکيد کرد که تغيي��ري در بازوبند 
کاپيتاني تيمش به وجود نمي آورد و آن را به وين روني نمي دهد: »فيل 
جاگيلکا، کاپيتان نخست اورتون است و بعد از او گرت بري و ليتون 
بينس کاپيتان هاي دوم و سوم ما هستند و من تصميمي براي تغيير 
کاپيتان ها ندارم. روني بدون بستن بازوبند کاپيتاني هم رهبر و کاپيتان 
اورتون است و بايد اين وظيفه خود را به خوبي بداند. او مي تواند بدون 

بستن بازوبند هم روند بازي را تغيير دهد و تأثيرگذار ظاهر شود.«

چلسي مدعي اصلي قهرماني جزيره
آنتونيو کونته، سرمربي چلسي مدعي شد که تيمش براي فصل 
آينده ليگ برتر ني��ز مدعي قهرماني اس��ت: »مطمئناً ما مدعي 
قهرماني هستيم، فصل گذش��ته ما جام را بالاي سر برديم. اين 
فصل کارمان سخت مي شود. ش��ما مي دانيد که در انگليس چه 
اتفاقاتي رخ داده است. چلسي س��ال 201۵ قهرمان ليگ شد و 
سپس لسترسيتي توانست قهرمان ش��ود، بنابراين بايد مراقب 

باشيم و هيچ تيمي را دست کم نگيريم.«

ميلاني ها ديوانه شده اند!
رئيس باشگاه رم از خريدهاي نجومي ميلان به شدت انتقاد کرد. 
جيمز پالوتا مدعي شد که ميلاني ها عقل خود را از دست داده اند: 
»يوفا در موضوع فيرپلي مالي، کاملاً افتضاح عمل کرده است. وقتي 
به ميلان نگاه مي کنم واقعاً متوجه نمي شوم چه اتفاقي در اين تيم رخ 
داده است. اصلًا معني ندارد. آنها در ابتدا پولي نداشتند که بازيکن 
بخرند و 300 ميليون از افرادي در لندن قرض گرفتند. آنها تنها تيم 

سري آ هستند که عقلشان را از دست داده اند.«

اميرحسين خيرخواه | ميزان

پيروزي پرگل پپ مقابل رئال 
جنجال نيمار پس از برد روحيه بخش کاتالان ها

اشرف رامين
   فوتبال جهان

اينترميلان، منچسترسيتي و بارسلونا فاتح ديدارهاي دوستانه فوتبال در امريکا بودند. در ادامه بازي هاي 
تدارکاتي پيش از شروع فصل جديد فوتبال در قاره س��بز کاتالان ها اين بار در مصاف با منچستريونايتد با 
تک گل نيمار به بردي روحيه بخش دست يافتند. مهاجم برزيلي در حالي دروازه 
شياطين سرخ را باز کرد که خبر پيوستنش به پاري سن ژرمن هر روز مطرح 
مي ش��ود و جالب تر اينکه روز بعد اين ديدار، نيمار پس از درگيري با يکي از 
بازيکنان به حالت قهر اردوي بارسا را ترك کرد. ارنستو والورده، سرمربي بارسا از 
شکست يونايتدها رضايت کامل داشت: »بازي بسيار خوبي بود و خوشحالم که 

توانستيم در اين ديدار مهم به پيروزي برسيم. منچستريونايتد تيم 
بزرگ و باکيفيتي است و با احترام به مصاف اين تيم رفتيم. 
منچستريونايتد نسبت به ما بازي هاي دوستانه بيشتري 
انجام داده و طبيعي است که آماده تر باشد.« واکنش آقاي 
خاص به اين نتيجه بحث برانگيز بود. مورينيو سرمربي 
منچستر، رئال و بارسا را دست نيافتني خواند: »برابر تيمي 
بازي کرديم که از بهترين تيم هاي فوتبال اروپاست. گاهي 
اوقات شکست خوردن خوب است، به ويژه اگر در ديدارهاي 

دوستانه باشد، چراکه باعث مي شود نقطه ضعف شما مشخص شود. منچستريونايتد و ديگر تيم ها فاصله 
زيادي با رئال مادريد و بارسلونا دارند. ما تنها يک نسخه از مسي، سوارس و نيمار و حتي اينيستا داريم، همچنان 
که تنها يک رونالدو، گرت بيل، توني کروس و لوکا مودريچ داريم. ما نمي توانيم بازيکناني اينچنيني 
داشته باشيم، چراکه آنها تنها در بارسلونا هستند. تيمي مانند منچستريونايتد يا ديگر تيم هاي 
ليگ برتر انگليس مي توانند پيشرفت کنند و بازي به بازي بهتر شوند، اما برابر تيم هايي مانند 
بارسلونا و رئال بيشتر از اين نمي توانند کاري انجام دهند. ما تنها تلاش مي کنيم که سطح خود را با 
اين تيم ها کاهش دهيم، اما رسيدن به آنها بسيار دشوار و غيرممکن است.«  در ديداري ديگر از اين 
سري مسابقات رئال مادريد رودرروي من سيتي قرار گرفت و چهار بر يک تن به شکست 
داد تا گوارديولا شکستي س��نگين را به زيزو و شاگردانش تحميل کند. زين الدين 
زيدان، سرمربي کهکشاني ها به شکست تيمش اينگونه واکنش نشان داد: »نبايد زياد 
درباره اين بازي صحبت کرد. اين تنها يک بازي دوستانه بود و به پايان رسيد. ديگر 
بايد به بازي برابر بارسلونا فکر کرد و اميدوارم که عملکرد خوبي از خود در آن ديدار 
نشان دهيم. در هيچ حالتي از شکست خوردن خوشحال نمي شوم.« در ديگر بازي 
اينترميلان دو بر صفر بايرن مونيخ را برد تا نتيجه فينال ليگ قهرمانان سال 2010 

تکرار شود. يوونتوس نيز سه بر دو پاري سن ژرمن را از پيش رو برداشت. 


